
4951 23/4 91: Skriftlig fremsættelse 4952 

[Pia Gjellerup] 

En fælles inddrivelsesmyndighed vil kunne 
administrere skærpede inddrivelsesmidler og 
gøre det hurtigere og mere effektivt end i dag, 
hvor mange myndigheder skal reservere res- 
sourcer for at tage fat i de samme vanskelige 
skyldnere. 

Pantefogderne har længe råbt vagt i gevær og 
meddelt, at det ikke er mangelen på betalings- 
evne, der i mange tilfælde afholder de store 
skyldnere fra at afgøre deres mellemværende 
med det offentlige. Mange har i den forbindelse 
stillet vidtløftige forslag om inkassobiler, re- 
stancelister i udhængsskabe og inddragelse af 
stemmeret. Forslagene er aldeles uacceptable, 
men vidner om en desperation i forhold til pro- 
blemerne. 

Problemerne skal løses med velovervejede 
initiativer, som hermed forelægges for Folke- 
tinget. 

Idet jeg i øvrigt henviser til beslutningsfor- 
slagene og bemærkningerne dertil, skal jeg an- 
befale forslagene til Tingets velvillige og hurti- 
ge behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 4 C: 
Forslag til lov om ændring af  lov om beskat- 

ningen af  pensionsordninger m.v. (Ophævelse af  
pensionsordninger i utide). 

Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 27/12 90. Første behandling 17/1 

91. Betænkning 22/2 91. Anden behandling 
5/3 91. Tillægsbetænkning 19/4 91). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægsbe- 
tænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Ole Donner (FP): 
Jeg kan kort meddele, at Fremskridtspartiet 

stemmer imod ændringsforslagene. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Forhandling 

Stavad (S): 
Det er jo ikke så helt sjældent, at vi har haft -  

normalt velbegrundet, mener vi -  kritiske be- 
mærkninger til skatteministeren. Derfor synes 
jeg også, at det skal siges, når vi i fællesskab har 
løst et problem på en god måde, og jeg vil be- 
nytte lejligheden ved dette lovforslag til at tak- 
ke skatteministeren for en god og saglig be- 
handling, hvor vi har løst problemerne på en 
god måde i fællesskab og også i fællesskab med 
de mange interessenter, der er i denne sag. Det 
skal heller ikke være sådan, at det ikke bliver 
nævnt, når noget er godt og fornuftigt. 

Derfor en tak fra os til skatteministeren for 
en god måde at løse dette problem på. 

Ole Donner (FP): 
Fremskridtspartiet kan ikke tilslutte sig det, 

hr. Stavad sagde. Vi kan selvfølgelig glæde os 
over, at der har været et godt samarbejde mel- 
lem regeringen og Socialdemokratiet, men for 
os som oppositionsparti er den måde, det er fo- 
regået på, uacceptabel. 

I 5-6 uger har der været tomgang i Skatteud- 
valget omkring dette lovforslag, vi har stort set 
ikke hørt noget til det, og så pludselig i ons- 
dags, umiddelbart før vi skulle til forhandling, 
kom der 6-7 bilag, og der var bebudet æn- 
dringsforslag, som ikke nåede frem, så vi måtte 
holde et ekstramøde dagen efter. Vi synes, det 
er helt uacceptabelt, at man behandler Folke- 
tingets partier på den måde, at man sidder bag 
lukkede døre og aftaler hele lovforslaget. Det 
kan vi selvfølgelig ikke gøre noget ved, men vi 
synes, det er uacceptabelt, at man som opposi- 
tionsparti overhovedet ikke får adgang til bila- 
gene, før det stort set er for sent. 

I øvrigt stemmer vi imod dette lovforslag, og 
det gør vi, fordi det er helt givet, at det giver en 
konkurrenceforvridning mellem pensionskas- 
ser og livsforsikringsselskaber. Vi er også helt 
overbeviste om, at der bliver problemer, når 
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Told- og Skattestyrelsen skal følge de indvikle- 
de regler, der nu er lavet. Vi er helt overbeviste 
om, at den ikke engang har været taget med på 
råd; det har der sikkert ikke været tid til. 

I øvrigt er vi fra Fremskridtspartiets side 
modstandere af, at man går hen og laver om på 
pensionsordninger, som folk har indgået i god 
tro. 

Vi stemmer altså imod lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 118 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV og KRF) mod 7 (FP). 

Anden næstformand (Ivar Hansen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 129: 
Forslag til lov om ændring af  lov om vægtafgift 

af  motorkøretøjer m.v. (Afgiftsnedsættelse for 
campingvogne). 

Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 6/2 91. Første behandling 5/3 91. 

Betænkning 10/4 91. Anden behandling 18/4 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Kim Behnke (FP): 
Dette er sådan et sjovt lille lovforslag. Flere 

har jo tilkendegivet undervejs, også under før- 
stebehandlingen, at det var en lille sag at opta- 
ge Folketingets tid med, men jeg synes, at for- 
slaget er godt at tage ved lære af. 

Situationen er i al sin enkelhed den, at i for- 
bindelse med ændringer af vægtafgiften for 
personbiler den 1. juli 1990 måtte man konsta- 
tere, at campingvogne uforvarende var kommet 
med. Det var ikke nogen i Folketinget, der op- 
dagede det. Det var heller ikke nogen i central- 

administrationen, der opdagede det. Nej, det 
var først, da en vred borger opdagede, at ved- 
kommende havde fået tilsendt et girokort med 
opkrævning af en forhøjet vægtafgift for sin 
campingvogn, at vi blev gjort opmærksomme 
på det, og på det tidspunkt lod vi opmærksom- 
heden gå videre, og i dag kan vi så glæde os 
over, at vi får vedtaget dette forslag. 

Jeg synes, vi i den anledning som parlament, 
som Folketing, bør gøre mere ud af fremover, 
når vi vedtager de forskellige love, at være op- 
mærksomme på, at der eventuelt kan være ube- 
hagelige vedhæng -  i dette tilfælde et camping- 
vognsvedhæng -  som automatisk ryger med, 
fordi vores lovgivning er så kompleks, som den 
er. Men lad os se at få det vedtaget hurtigst mu- 
ligt, så de arme campingvognsejere igen kan få 
en anstændig vægtafgift. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 110 stemmer (S, KF, V, FP, CD 
og Jørgen Estrup (RV)) mod 13 (SF, RV og 
KRF). 

Anden næstformand (Ivar Hansen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 57: 
Forslag til lov om adgang til udøvelse af  visse 

erhverv i Danmark for statsborgere i De Europæ- 
iske Fællesskaber og de nordiske lande. 

Af industriministeren (Anne Birgitte Lund- 
holt). 

(Fremsat 16/1 91. Første behandling 24/1 
91. Betænkning 11/4 91. Anden behandling 
18/4 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 


